

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT  
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEDUA  
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

---

**PERTANYAAN : LISAN**

**DARIPADA : YB DATIN MASTURA BINTI MOHD YAZID  
[KUALA KANGSAR]**

**TARIKH : 4 JULAI 2019**

**SOALAN :**

Datin Mastura binti Mohd Yazid [Kuala Kangsar] minta **PERDANA MENTERI** menyatakan apakah pecahan atau peratusan mengikut kegunaan wang yang terkumpul di dalam Baitulmal.

**JAWAPAN: (YB DATUK SERI DR. MUJAHID BIN YUSOF, MENTERI  
DI JABATAN PERDANA MENTERI)**

Tuan Yang Di Pertua,

Sebagaimana Ahli Yang Berhormat sedia maklum, di bawah Butiran 1, Senarai 2, Jadual Kesembilan, Perlembagaan Persekutuan, hal-ehwal Agama Islam termasuklah urusan Baitulmal adalah terletak di bawah bidang kuasa Kerajaan Negeri menerusi Majlis Agama Islam Negeri-negeri.

Di Wilayah Persekutuan, Majlis Agama Islam Wilayah Persekutuan (MAIWP) adalah Badan Berkanun Persekutuan yang diletakkan di bawah Jabatan Perdana Menteri dan bernaung di bawah Seri Paduka Baginda Yang di-Pertuan Agong. Antara tanggungjawab MAIWP adalah menguruskan dana yang biasa disebut dengan istilah dana Baitulmal.

## NO. SOALAN : 85

MAIWP akan mengagihkan peruntukan dana Baitulmal ini kepada semua asnaf yang berhak berdasarkan kutipan zakat tahun semasa menerusi agihan secara langsung dan tidak langsung. Sekiranya kutipan zakat tersebut tidak dapat diagihkan pada tahun semasa, ia akan dibawa ke tahun berikutnya untuk diagihkan.

Pembahagian agihan dana Baitulmal yang diagihkan di antara asnaf ini dibentangkan dalam Mesyuarat Jawatankuasa Perundingan Hukum Syarak sebelum dibelanjakan.

Agihan secara langsung merujuk kepada agihan secara khusus kepada asnaf menerusi 28 skim bantuan zakat dan menampung kos aktiviti dan operasi institusi-institusi di bawah MAIWP seperti institusi pendidikan, perlindungan dan kebajikan.

Pengagihan Secara Tidak Langsung pula merujuk kepada pembangunan prasarana yang menjadi keperluan umat Islam seperti tadika, sekolah, institusi pendidikan lain dan institusi kebajikan yang lain bersesuaian dengan pendekatan Islam Rahmatan Lila'lamin.

Sekian, terima kasih.